

Launching the Jubilee of Hope and praying for Lebanon and Australia at the Solemn Mass for the Feast of St. Maroun

Bishop Tarabay: The Feast of our Father, Saint Maroun, is an annual occasion to reflect on the legacy of holiness in our Church, renew our faith, and reaffirm our Maronite identity

Sydney, Australia – February 9, 2025 – For the occasion of the Feast of St. Maroun, His Excellency Bishop Antoine Charbel Tarabay presided over a solemn Mass at St. Maroun's Cathedral in Redfern, on Sunday, February 9, 2025. The Mass was attended by the Maronite community in Australia, along with distinguished guests, clergy, the monks and nuns, reflecting the significance of this feast for both the Maronite Church and the broader Australian society.

Among the esteemed guests were Her Excellency the Honourable Margaret Beazley AC KC, Governor of NSW, and Mr Dennis Wilson; His Excellency Archbishop Charles Balvo, Apostolic Nuncio to Australia; Most Reverend Robert Rabbat, Melkite Bishop of Australia & New Zealand; Reverend Shamuel, representing Archbishop Mar Meelis Zaia, Assyrian Church of the East Archdiocese; His Excellency Mr. Milad Raad, Lebanese Ambassador to Australia; Mrs Roula Azar, Mrs. Sarah Al Dirani, Consul of Lebanon in NSW; Mrs Joelle Nahoul representing the Counsel General of Lebanon in Sydney, Mr Charbel Macaron; and presidents of Maronite organizations.

In his homily, Bishop Tarabay spoke about the legacy of holiness and faith in the Maronite church, which began with Saint Maroun, calling for commitment to the Maronite identity and reflecting on the Parable of the Mustard Seed, which he connected to the growth of the Maronite Church. "The Maronite Church began with the seed planted by St. Maroun in the 4th century. From the mountains of Lebanon, our Church took root and spread its branches across the world, flourishing in lands near and far. Today, we, as Australian Maronites, continue to bear witness to this sacred legacy, preserving our traditions, spirituality, and deep sense of community. The presence of the Maronite Church in Australia is not just a historical fact but a testament to God's providence and the faith of our ancestors."

Holiness as a Source of Hope in the Jubilee of Hope 2025

Bishop Tarabay also highlighted the significance of holiness, especially through two key events in the Maronite Church from the past year: The Beatification of Patriarch Estephan Doueihy and the Canonization of the Massabki Brothers. "These events are not just milestones but a call to each of us, to pursue holiness in our daily lives. The saints and martyrs of our Church stand as living examples, urging us to embrace our faith with conviction and perseverance," he said.

Launching the Year of Hope Jubilee's program, Bishop Tarabay announced the recognition of Maronites who have served in the Australian police and armed forces. "As we embark on this Year of Hope, we are called to become pilgrims of hope. This will be a time of spiritual renewal, of reaching out to others, and of living our faith with purpose. Our first activity in this Year of Hope is to recognise the Maronites who have served in the police and armed forces, acknowledging their selflessness and commitment to serving the greater good. We honour their sacrifices, and we pray that their example inspires all of us to live courageously and faithfully."

Celebrating 60 Years of St. Maroun's Cathedral

This year's solemn Mass also marked the 60th anniversary of St. Maroun's Cathedral in Redfern. Bishop Tarabay reminded the congregation of the church's historic role in the Maronite community. "St Maroun's Cathedral holds a unique and cherished place in our hearts, being the first Maronite church in Australia. Its history traces back to 1897, when the first Maronite priests celebrated the First Maronite Antiochian Divine Liturgy in the old church at this very site. Since then, and for

generations, it has served as a spiritual home, a place where Maronites gather to celebrate the Holy sacraments, connect to their roots and identity, and renew their commitment to their faith in God.”

A New Initiative for Evangelization

Bishop Tarabay also announced the establishment of the Maronite Catholic Centre for Evangelisation, a new initiative within the Eparchy. The centre will serve as a hub for learning and outreach, providing the tools and resources needed to evangelize in contemporary society. “This new initiative is part of our broader vision to live out our faith actively and visibly, sharing the hope that we have in Christ with all those we encounter. Evangelisation is not just a task for priests or religious leaders; it is a mission entrusted to every member of the Church,” he emphasized.

Prayers for Australia and Lebanon

Bishop Tarabay expressed gratitude and hope for Lebanon, particularly following the election of a new president and forming a new government. “we give thanks to God and extend our congratulations to the Lebanese people for the long-awaited election of the new President, General Joseph Aoun. After more than two years of vacancy, this marks an essential step toward political stability. It is a time for unity, reform, and rebuilding the Lebanon we dream of. Also last night we got the good news of forming the new government, and we pray that this is another good step in the right direction. Given the historic relationship between Australia and Lebanon, I call upon the Australian Government to support our newly elected president and his government and stand alongside.”

Bishop Tarabay also prayed for peace and unity within Australia, encouraging all to work together to reject any movements or actions that threaten the nation's peace and social cohesion.

In his closing remarks, Bishop Tarabay reminded the congregation of the great work God is doing in the Maronite community. “As we look forward to the Year of Hope, we do so with great anticipation, knowing that we are part of a vibrant, living Church. Through initiatives like the Maronite Centre for Evangelisation, we are reminded that God is doing great work in our midst,” he concluded.

After the festive Mass, Their Excellences Bishop Antoine Charbel Tarabay and Bishop Charles Balvo, presented the Jubilee Medal of Hope to the honoured members of the Australian police and armed forces. All attendees also participated in the celebratory cocktail organized by the Parish of Saint Maroun. During the event, the President of the Maronite Catholic Society in Australia, Mr. John Chedid, and the President of the Maronite Ladies of the Gospel, Mrs. Shirley Wehbe, expressed their gratitude to the attendees, especially mentioning His Excellency Bishop Antoine Charbel Tarabay, and the parish priest, Father Maroun El Kazzi. They also thanked all the workers and volunteers in the parish for their contributions.

-END-

About the Feast of St Maroun

The Feast of St. Maroun, celebrated annually on February 9th, honours St. Maroun, a 4th-century Syrian monk and hermit who is considered the founder of the Maronite Church. St. Maroun’s life was marked by a deep commitment to prayer, asceticism, and spreading Christianity. He established a monastic community on the slopes of Mount Lebanon, and his followers, known as the Maronites, preserved his teachings and spiritual practices. The feast commemorates not just his legacy of faith and holiness but also the lasting impact of the Maronite Church on communities worldwide. For

Maronites, it is a day of prayer, reflection, and unity, celebrating their roots and connection to St. Maroun's enduring example of devotion.

For Media enquiries, please contact media@maronite.org.au

إطلاق يوبيل الرجاء والصلاة من أجل لبنان وأستراليا في القديس الاحتفالي بمناسبة عيد القديس مارون

المطران طربيه: عيد أئينا القديس مارون مناسبة سنوية للتوقف عند ارث القداسة في كنيستنا ولتجديد إيماننا والتمسك بهويتنا المارونية

سيدني، أستراليا – 9 شباط/فبراير 2025 – ترأس صاحب السيادة المطران أنطوان شريل طربيه القديس الاحتفالي بمناسبة عيد القديس مارون في كاتدرائية مار مارون في ريدفرن، وذلك يوم الأحد في التاسع من شهر شباط/ فبراير 2025. حضر القديس عدد من الشخصيات السياسية والاجتماعية والدبلوماسية الى جانب أبناء وبنات الأبرشية المارونية في أستراليا ولغيف من الكهنة والرهبان والراهبات.

ومن بين الحضور الرسمي السيدة مارغريت بيزلي، الحاكمة العامة لنيو ساوث ويلز، السيد دينيس ويلسون، صاحب السيادة المطران تشارلز بالفو، السفير البابوي في أستراليا؛ صاحب السيادة المطران روبري رباط، راعي أبرشية الروم الملكيين الكاثوليك في أستراليا ونيوزيلندا وأوقيانيا؛ الأب صموئيل ممثلاً صاحب السيادة المطران مار ميلس زيا، راعي أبرشية كنيسة المشرق الآشورية في أستراليا ونيوزيلندا؛ صاحب السعادة السيد ميلاد رعد، سفير لبنان في أستراليا وعقيلته السيدة رولا عازار؛ السيدة سارة الديراني، قنصل لبنان في نيو ساوث ويلز؛ السيدة جويل نحول ممثلةً قنصل لبنان العام في نيو ساوث ويلز، السيد شريل معكرون؛ ورؤساء المنظمات المارونية وحشد كبير من أبناء الرعية.

في عظته، تحدث المطران طربيه عن إرث القداسة والإيمان في الكنيسة المارونية الذي انطلق مع القديس مارون، داعياً للتمسك بالهوية المارونية، وتوقف عند مثل حبة الخردل من الإنجيل المقدس مشبهاً نمو الكنيسة المارونية في العالم به. وقال: "إن مثل حبة الخردل من الإنجيل المقدس يساعدنا على فهم تاريخ الكنيسة المارونية. فحبة الخردل، رغم صغر حجمها، نمت لتكون من أكبر الأشجار في منطقة الجليل وقد استخدم ربنا يسوع المسيح هذا كرمز للملكوت السماوي، حيث يقود الإيمان بالله وتعاليمه الى النمو والكمال حتى ولو كانت البدايات متواضعة. وكحبة الخردل تأسست الكنيسة المارونية بحبة الإيمان والثبات في محبة الله التي زرعها القديس مارون في القرن الرابع. وفي جبال لبنان، ثبتت جذورها لتنتشر فروعها في العالم وتزدهر في كل أفاصي الأرض. ونحن اليوم، كموارنة أستراليين، نواصل الشهادة لهذا الإرث المقدس، محافظين على تقاليدنا وروحانيتنا وانتمائنا العميق للجماعة، فوجود الكنيسة المارونية في أستراليا ليس مجرد حقيقة تاريخية بل شهادة على عناية الله وإيمان أجدادنا."

كما أشار المطران طربيه إلى أهمية القداسة في حياة الكنيسة والمؤمنين، خاصة على ضوء حدثين روحيين طبعاً مسيرة الكنيسة المارونية العام الماضي: تطويب البطريرك إسطفان الدويهي، إعلان قداسة الأخوة المسابكين، وقال طربيه إن "هؤلاء الرجال الأتقياء يذكروننا بأن القداسة ليست مجرد مفهوم من الماضي، بل واقع حي ومتاح للجميع، فهذه الأحداث ليست مجرد محطات تاريخية في مسيرتنا ككنيسة وحسب، بل هي دعوة لنا جميعاً لعيش القداسة في حياتنا اليومية، والقديسون والشهداء في كنيستنا هم قدوة لنا في المثابرة على الإيمان والتعمق بكلمة الإنجيل."

وفي هذا السياق، أضاف المطران طربيه أن القداسة مصدر رجاء، معلناً عن إنطلاق فعاليات يوبيل الرجاء الذي أعلنه البابا فرنسيس لعام 2025 وداعياً المؤمنين ليكونوا حجاج رجاء ينشرون الأمل أينما تواجدوا. وافتتح المطران طربيه برنامج الاحتفالات باليوبيل بتكريم الأستراليين الذين خدموا ويخدمون في الشرطة والقوات المسلحة الأسترالية. وقال: "مع انطلاقة هذا اليوبيل، نحن مدعوون لتكون حجاج رجاء، وهي فرصة لتجديد الروح، والتواصل مع الآخرين، وعيش إيماننا. والمناسبة الأولى في هذا اليوبيل تكريم الموارنة الأستراليين الذين خدموا في الشرطة والقوات المسلحة، تقديراً لتفانيهم وأداء واجبهم في خدمة الصالح العام. نحن نكرم تضحياتهم، وندعو أن يكونوا مصدر إلهام لنا وخير مثال للعيش بشجاعة وإيمان."

من ناحية أخرى، أعلن المطران طربيه في عظته أيضاً عن تأسيس المركز الماروني الكاثوليكي للأنجلة، وهو مبادرة جديدة ضمن الأبرشية، تهدف إلى تعزيز الحياة الرعوية والتنشئة الروحية والإيمانية في الكنيسة المارونية في أستراليا. وسيركز المركز على التعليم والتواصل وتوفير الأدوات والموارد اللازمة لعيش الإيمان في المجتمع المعاصر رغم التحديات الكثيرة، حيث شدد المطران طربيه

على أن "التبشير ليس مسؤولية الكهنة فقط، بل هو مسؤولية كل من في الكنيسة. من خلال هذا المركز، نأمل في تمكين الجميع من عيش رسالة الإنجيل ونشرها."

ويتزامن القداس الاحتفالي هذا العام مع ذكرى مرور ستين عاماً على تأسيس وتكريس كاتدرائية مار مارون في ريدفرن. ونوه المطران طريبه في كلمته بالدور التاريخي لهذا الصرح الكنسي في تاريخ الجالية المارونية في أستراليا، قائلاً، " لقد شكلت هذه الكنيسة ركيزة للإيمان في مجتمعنا وشهدت على نمو الكنيسة المارونية في أستراليا وهي تستمر في دورها كمنارة للمؤمنين إذ تشكل مكاناً نلتقي فيه للصلاة والتفاعل والرجاء."

وجدد المطران طريبه تهنئته للشعب اللبناني بانتخاب العماد جوزاف عون رئيساً جديداً للبنان مما يشكّل بارقة أمل للتغيير والإصلاح لتحقيق طموحات وآمال اللبنانيين بمستقبل أفضل، قائلاً " نشكر الله ونهني الشعب اللبناني على انتخاب الرئيس الجديد العماد جوزاف عون، وهو استحقاق طال انتظاره. فبعد أكثر من عامين من الشغور، يمثل هذا الانتخاب خطوة أساسية نحو الاستقرار السياسي وبدء مرحلة جديدة عنوانها الوحدة والإصلاح لإعادة بناء لبنان الذي نحلم به. كما تلقينا بسرور خبر تشكيل الحكومة الجديدة، داعين الله أن يكون هذا الإنجاز أيضاً خطوة إضافية في الاتجاه الصحيح. نحن مدعوون كجالية، بكل أطيافنا، لدعم جهود إعادة بناء لبنان، ودعم جهود رئيس الجمهورية في قيادته لبناء الوطن الذي نحلم به. كما أدعو الحكومة الأسترالية لدعم لبنان في هذه المرحلة المفصلية من تاريخه وترسيخ الروابط السياسية والاقتصادية بين البلدين."

كما رفع المطران طريبه الصلاة من أجل السلام والأمان في أستراليا، داعياً الجميع للعمل معاً ووضع خطة لرفض أي تحركات أو أعمال تهدد سلامة مجتمعنا الأسترالي والتناغم فيه.

وختم المطران طريبه عظته شاكرًا الرب على ازدهار ونمو الكنيسة المارونية لتستمر في نشر وعيش كلمة الإنجيل، كما عبّر عن تطلع الكنيسة جمعاء ومعها الكنيسة المارونية " إلى يوبيل الرجاء بتفاؤل، لأننا جزء من كنيسة حية ومزدهرة نتذكر فيها ومعها أن الله حاضر ويقوم بأعمال عظيمة بيننا."

وبعد القداس الاحتفالي، قدّم أصحاب السيادة المطران أنطوان شريل طريبه والسفير البابوي، تشارلز بالفو، ميدالية يوبيل الرجاء للمكرمين من عناصر الشرطة والقوات المسلحة الأسترالية. كما شارك جميع الحاضرين بالكوكبتيل الاحتفالي الذي نظّمته رعية مار مارون والذي تحدّث خلاله كل من رئيس الرابطة المارونية في أستراليا، السيد جون شديد، ورئيسة جمعية سيدات الإنجيل المارونيات، السيدة شيرلي وهيبي، الذين شكروا الحضور خاصين بالذكر صاحب السيادة المطران أنطوان شريل طريبه، راعي الأبرشية، وكاهن الرعية الأب مارون القزي، كما وجهوا الشكر الى كل العاملين والمتطوعين في الرعية لمساهماتهم.

للمزيد من المعلومات، الرجاء التواصل على البريد الإلكتروني media@maronite.org.au